
 وقتي قرعه اس��تقلال در هتل ماريوت کوالالامپور 
مالزي با الهلال عربستان، الريان قطر و العين امارات 
افتاد، هم مديران استقلال و هم منصوريان که آن 
روزها آبي ها با او روزهاي س��ختي را مي گذراندند، 
لبخند تلخي را تحويل دوربين هاي تلويزيوني دادند 
که با مشخص شدن قرعه اس��تقلال در آسيا، روي 
آنها زوم کرده بودند. گروه مرگ لقبي بود که خيلي 
از کارشناس��ان به گروه  D دادند تا آبي ها که فصل 
پيش با آن شکست عجيب در يک هشتم نهايي از 
آسيا کنار رفته بودند، در فصل 2018 ليگ قهرمانان 

هم با حريفاني همگروه شوند که کمتر تيم آسيايي از 
آن استقبال مي کرد. حالا اما با پايان مرحله گروهي 
و تماشاي جدول گروه  D، لبخند تلخ آن روزهاي 
منصوريان جايش را به لبخند غرورآميز وينفرد شفر 
داده است، آن هم وقتي که س��رمربي آلماني پس 
از سوت پايان آخرين بازي مرحله گروهي تيمش، 
روي دس��تان بازيکنانش در ورزش��گاه کويت بالا 

انداخته مي شد. 
اس��تقلال در آخرين ب��ازي اش در مرحله گروهي 
دوشنبه شب به مصاف الهلال رفت و توانست حريف 

سعودي اش را با يک گل شکست دهد تا همه چيز 
براي آبي ها به بهترين شکل ممکن به پايان برسد. 
سه برد، سه مساوي و بدون باخت، 9 گل زده، پنج  
گل خورده و کسب 12 امتياز و صعود به عنوان تيم 
اول گروه به مرحله يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان، 
کارنامه تيمي است که مربي آلماني براي استقلال 
ساخته است. تيمي که تا چند ماه پيش با منصوريان 
با اين قرعه حتي اميد صعود از گروهش را هم نداشت، 
اما امروز با ش��فر صعودي مقتدرانه را جشن گرفته 

است. 

آبي ها با چنين کيفيت صعودي حالا به گفته شفر 
آرزوهاي بزرگ تري براي ادامه کارشان در آسيا دارند: 
»من نمي دانم که در استقلال مي مانم يا نه، ولي هدف 
من رساندن استقلال به بالاترين سطح آسياست. به 
اندازه کافي قدرتمند هستيم و ذهنيتي برنده داريم و 
از اين بابت هيچ نگراني اي براي آينده ندارم. اين را هم 
بگويم که ما مشکلاتي داريم و نبايد همه فکر کنند که 
شرايط ما مثل بايرن مونيخ، الهلال و رئال مادريد است. 
ما براي آينده زمان مي خواهيم تا بهتر شويم، شايد 
حتي يک سال هم کافي نباشد. مي توانيم قدم قدم 

پيش برويم و به تيم اول آسيا تبديل شويم.«
   همان تيم فوق العاده هميشگي!

پرس��پوليس هم در آس��يا از رقيب ديرينه اش کم 
نياورد و در کنار اس��تقلال از بهترين نماينده هاي 
ايران در آسيا تا پايان مرحله گروهي بود. شاگردان 
برانکو البته برخلاف استقلال همان روند صعودي 
فصل گذشته شان را در آس��يا و ليگ داخلي ادامه  
دادند. قرمزها که در دو سال اخير در بهترين شرايط 
يک دهه اخيرشان هس��تند، امسال علاوه بر اينکه 
در ليگ برتر توانستند از قهرماني شان دفاع کنند، 
در آس��يا هم همان روند فصل پيش را طي کردند، 
روندي که سال گذش��ته آنها را حتي تا نيمه نهايي 
و يک قدمي جام قهرمانان بالا آورد. پرس��پوليس 
دوشنبه شب در آخرين بازي مرحله گروهي توانست 
در ورزشگاه آزادي در مسابقه اي که به نوعي فينال 
سرگروهي بود، السد را با گل به خودي که مرتضي 
پورعلي گنجي، مدافع ايراني تيم قطري وارد دروازه 
خودشان کرد، شکست دهد و به عنوان صدرنشين 
و تيم اول گروه  C به جمع 16 تيم برتر فصل 2018 

ليگ قهرمانان صعود کند. 
چهار برد، يک مس��اوي و يک باخت، هش��ت گل 
زده و پنج گل خورده و کسب 13 امتياز سبب شد 
تا پرسپوليس بالاتر از الس��د، به عنوان سرگروه به 
يک هش��تم نهايي صعود کند. برانکو و شاگردانش 
اميدوارند ت��ا اين روند را در ادامه بازي هايش��ان در 
ليگ قهرمانان ه��م ادامه دهند، اتفاق��ي که با تيم 
خوب و محکمي که برانکو س��اخته، براي هواداران 
سرخپوشان رسيدن به آن دور از ذهن نيست. برانکو 
پس از نتايج تيمش در پايان مرحله گروهي و پس از 
بازي با السد معتقد است که بازيکنانش قلب شان را 
در زمين بازي براي موفقيت پرسپوليس مي گذارند: 
»قطعاً با اس��تحقاق کامل پيروز شديم و بازيکنانم 
قلب شان را در زمين بازي گذاش��تند. قدم بزرگي 
برداشتيم و در گروهمان اول شديم. اين بازي به ما 
اين اميد را مي دهد که ب��ا هر تيمي مي توانيم بازي 
کنيم. بازيکنانم آماده اند و اين مس��ئله را نيز نشان 

داده اند.«

غايب بزرگ جام جهاني
چرا  يوز ايراني از تيم ملي رفت

پرون�ده ي�وز ايران�ي س�رانجام توس�ط فدراس�يون فوتب�ال 
بس�ته ش�د و ديگ�ر قص�دي ب�راي حماي�ت از اي�ن گون�ه 
نيس�ت!  مل�ي  تي�م  ب�ا  همراه�ي اش  و  انق�راض  ح�ال  در 
چهار س��ال قبل خطر انقراض يوزپلنگ ايراني، فعالان و مسئولان محيط 
زيست را بر آن داشت تا با مسئولان فدراسيون فوتبال براي حمايت از اين 
گونه در حال انقراض گفت وگو کنند، گفت وگوهايي که منجر به حضور يوز 
ايراني در جام جهاني 2014 برزيل شد. اولين بار در جام جهاني برزيل بود 
که پسران ايراني با طرحي از يوز ايراني وارد ميدان شدند، حرکتي که نه فقط 
خوشحالي ايراني ها را به دنبال داشت که به گفته کارشناسان محيط زيست 
در کاهش شکار و مقابله مردم محلي با اين گونه کمياب و  ارزشمند اثر مثبت 
نيز گذاشت. اين ايده در واقع ناشي از يک دلمشغولي براي جلب توجه مردم 
جهان به يوزپلنگ آسيايي بود که يکي از گونه هاي به شدت در حال انقراض 
است و تنها چند قلاده از آن در ايران باقي مانده است. با اين حال اين داستان 
خيلي طولاني نشد و با وجود اينکه گفته مي شود وزارت نيز مخالف حذف يوز 
ايراني از روي پيراهن تيم ملي است، اما به نظر مي رسد فدراسيون تصميم 

نهايي خود را براي حذف يوز ايراني گرفته است!
   اولين گام 

بعد از چند س��ال، اولين بار در   بازي حس��اس ايران مقاب��ل کره جنوبي در 
مقدماتي جام جهاني 2018 روس��يه بود که طرح يوزپلنگ ايراني پس از 
سال ها از روي لباس تيم ملي حذف ش��د. دليل اين اتفاق که واکنش هاي 
زيادي را در پي داشت، مخالفت شرکت آديداس با استفاده از طرح يوز ايراني 
بود. ابتدا گفته شد که آديداس از اين جهت که اين طرح را پيشتر آل اشپورت 
زده با استفاده از آن مخالف است، اما طولي نکشيد که مشخص شد شرکت 
آديداس به فدراسيون فوتبال اعلام کرده قرار دادن طرح بزرگ يوز ايراني روي 
پيراهن تيم ملي، فناوري هاي به کار رفته روي البسه توليدي اين شرکت را 
از بين مي برد. آديداس از فناوري منحصر به فرد کليماکول در توليد کفش ها 
و لباس هايش بهره مي برد، فناوري که به ورزشکاران اين امکان را مي دهد 
هنگام دويدن در رفت و برگش��ت، هوا يا همان تهويه و خنک کنندگي در 
لباس هايشان وجود داشته باشد، اما طرح بزرگ يوز ايراني روي پيراهن هاي 
تيم ملي گويا باعث از بين رفتن اث��ر تکنولوژي هاي مخصوص آديداس در 

توليد لباس ها مي شد. 
   وعده اي که عملي نشد!

اوايل زمستان سال گذشته،  گفته ش��د فدراسيون فوتبال سنگ هايش را 
با آديداس براي اس��تفاده از طرح يوزپلنگ ايران��ي روي پيراهن تيم ملي 
واکنده است. صفي الله فغانپور، مسئول حقوقي فدراسيون فوتبال در مقابل 
نگراني هايي که در خصوص حذف يوزپلنگ ايراني وجود داشت، گفته بود: 
»يوزپلنگ روي طراحي هاي جديد خواهد بود و اين جزو موارد قرارداد ما با 
آديداس است.«  اگرچه فغانپور همچنان معتقد است که حذف يوز از پيراهن 
تيم ملي قطعي نيست، اما تاج رئيس فدراسيون فوتبال در برنامه نود خبر از 
رفتن يوز ايراني از روي پيراهن هاي تيم ملي در جام جهاني داد. بعد از تاج، 
ممبيني  سرپرست کميته بازاريابي فدراسيون فوتبال نيز ضمن تأييد اين 
خبر، آديداس را عامل حذف يوز معرفي کرد: »يوز ايراني به دليل نوع خاص 
لباس و روزنه هايي که براي تنفس روي آن وجود دارد، حذف شد، چراکه 
اگر مي ماند تکنولوژي آديداس زير سؤال مي رفت. به همين دليل پيشنهاد 
داديم طرح يوز بين آرم فدراسيون فوتبال و لوگوي آديداس قرار گيرد که 
به دليل ازدحام طرح در آن بخش لباس، اين موضوع منتفي شد. پيشنهاد 
ديگرمان استفاده از يوز پشت پيراهن و بين شماره و اسم بازيکن بود که اين 

هم منتفي شد تا به طور کلي طرح يوز از پيراهن تيم ملي حذف شود.« 
    کاش تيم ملي از يوز ايراني حمايت مي کرد

گله هاي رضا شجيع، رئيس دفتر محيط زيست و توسعه پايدار وزارت ورزش 
و جوانان، اما نشان از پايان داستان يوز ايراني در تيم ملي دارد: » تيم ملي بايد 
همچنان از يوز ايراني حمايت مي کرد. در حالي که فوتبال در زمينه انتخاب 
نماد محيط زيستي پيشقدم بوده و تأثير زيادي هم بر فرهنگ سازي و شناخت 
يوز در بين مردم ايران داشته و مخاطرات مربوط به انقراض اين گونه را گوشزد 
کرده است.« در پي انتشار خبر حذف يوز ايراني از روي پيراهن تيم ملي، البته 
خرازيان مقدم، مديرکل دفتر حيات وحش سازمان حفاظت از محيط زيست 
از ارسال نامه به فدراس��يون فوتبال و درخواست برگزاري جلسه خبر داده 
است، اما بعيد به نظر مي رسد تلاش ها در اين راستا منجر به بازگشت يوز روي 

پيراهن هاي تيم ملي شود!

دانش مربيان تکواندوی بانوان به روز نيست
تکواندوي بانوان در اين سال ها رشد خوبي 
داشته و در مس��ابقات قهرماني جهان در 
تونس نيز انتظار افتخاري ديگر را داشتيم. 
از طرف��ي در رده ه��اي پاي��ه تکواندوي 
ايران ظرفيت بالايي دارد و شاهد حضور 
تکواندوکاراني جسور، ش��جاع و قدبلند 
هس��تيم. به همين خاطر کسب تنها يک 
مدال برنز از تيم نوجوانان دختر واقعاً بعيد 
بود، تيم��ي که پيش از اين توانس��ته بود 
قهرماني جهان و آسيا را به ارمغان آورد، قطعاً در اين دوره از رقابت ها نيز 
مي توانست خوش بدرخشد. نتيجه به دست آمده به هيچ وجه قابل قبول 
نيست و بايد با يک بررس��ي دقيق و کارشناسانه علل اين ناکامي اعلام 
شود. البته بدون ديدن فيلم مبارزات هوگوپوشان و بررسي کارشناسانه 
نمي توان در خصوص علل نزول به رده دهم جهان سخن گفت، اما شايد 
مشکلات  فني در تيم وجود داشت. با توجه به نتايج تکواندوکاران رده هاي 
پايه کسب عنوان نايب قهرماني و ايستادن روي سکوي دوم جهان حداقل 
انتظار از تيم نوجوانان دختر در قهرماني جهان بود. با اين حال انتظارات 
برآورده نش��د، از همين رو نبايد از کنار ضعف هاي موجود به س��ادگي 
گذشت. براي اينکه در تيم هاي پايه بيش از پيش پيشرفت کنيم و موفق 
باشيم بايد مسابقات بيش��تري در رده هاي نونهالان و نوجوانان برگزار 
شود و البته اهميت بيشتري نيز به ليگ نوجوانان دهيم. از طرفي بايد با 
برنامه ريزي تعداد مسابقات در سطح استان ها را افزايش داد و عملکرد 
تکواندوکاران سراسر کشور را زير نظر گرفت. مي توان با برگزاري اردوهاي 
مشترک و افزايش تعامل بين استان ها استعدادهاي بيشتري را کشف 
کرد. از سويي بالا بردن سطح آگاهي و دانش فني مربيان بانوان نيز تأثير 
مستقيمي در عملکرد تيم ها خواهد داشت. بعضاً در اردوهاي تيم ملي 
شاهد حضور تکواندوکاران جوان و مستعدي هستيم که به رغم شکست 
دادن تمام رقبا هنوز س��اده ترين حرکات تکواندو را آموزش نديده اند. 
متأسفانه تعداد مربيان زن با دانش فني روز زياد نيست و همين مسئله 
مش��کلاتي را براي تيم ها ايجاد مي کند. برگزاري دوره ها و کارگاه هاي 
آموزشي از سوي فدراسيون و زير نظر مدرسان مجرب بار فني مربيان 

به ويژه مربيان خانم را افزايش مي دهد. 

دستمزدهاي خجالت آور ليگ جودو!
 محمد عباس نژاد رقم قراردادهاي ليگ 
جودو را خجال��ت آور خوان��د. ملي پوش 
لرستاني جودوي ايران از جمله جودوکاراني 
است که از پايين بودن دستمزدها در اين 
رشته و بدقولي تيم هاي ليگ گلايه دارد. 
عباس نژاد در گفت وگويي با ايسنا آينده 
ورزشکاران را نامعلوم عنوان مي کند: »فصل قبل با تيم کرمانشاه 
در ليگ برتر شرکت کردم و با اينکه سوم شديم، اما آنها به تعهدات 
عمل نکردند. قراردادم 10 ميليون تومان بود که فقط 2 ميليون آن را 
پرداخت کرده اند و گفته اند که ورشکست شده ايم. واقعاً مبالغ پايين و 
خجالت آور است و حتي پول مکمل هم نمي شود، با اين حال چاره اي 
نداريم. آينده ما ورزشکاران از لحاظ مالي با اين شرايط راه به جايي 

نمي برد و وضعيت خوبي در انتظارمان نيست.«

مقابله با توطئه استکبار 
با ديپلماسي فراتر از ورزش

آنچه از اتفاقات اخير در عرصه بين المللي براي ورزش ايران مي توان فهميد، 
اين اس��ت که لابي هاي قدرتمند موجود در ورزش جهان ب��راي به انزوا 

کشاندن ورزش ايران دست به کار شده اند.
اتفاقات اخير وزنه برداري و جريانات چند ماه قبل کشتي را کنار هم بگذاريد 
تا متوجه اصل ماجرا شويد. کاهش سهميه وزنه برداري ايران در المپيک 
آن هم با بهره مندي کشورمان از ستاره ها و شانس هاي بالاي کسب مدال 
و حساسيت روي کش��تي به سبب به رسميت نش��ناختن رژيم غاصب 
صهيونيستي، آن هم در حالي که کش��تي ايران شناسنامه کشتي دنيا و 
يکي از قدرت هاي برتر آن است، نشان از عزم جدي اين لابي هاي قدرتمند 
براي به انزوا کشيدن ايران در رشته هاي پرمدال يا حتي حذف کشورمان 

از رقابت هاي بزرگ دارد.
رسول خادم، رئيس فدراسيون کشتي چند ماهي است که اين مسئله را 
فرياد مي زند. او عنوان کرده که فدراسيون و ورزشکاران ايران در برابر لابي 
امريکايي- صهيونيس��تي حاکم بر اتحاديه جهاني کشتي تنها هستند، 
به همين خاطر دس��ت کمک و ياري به سوي مردان عرصه ديپلماسي و 
سياس��ت خارجي دراز مي کند. به دنبال خادم حالا علي مرادي، رئيس 
فدراس��يون وزنه برداري نيز از همين لابي و نق��ش پررنگ آن در کاهش 
سهميه وزنه برداري ايران در المپيک حرف مي زند. جالب اينکه کوروش 
باقري، سرمربي سابق تيم ملي وزنه برداري نيز به سياسي بودن اين تصميم 
اذعان مي کند و آن را ثمره تلاش لابي هاي قدرتمند حاضر در فدراسيون 
جهاني براي محدود کردن مدال آوري کش��ورها و منزوي کردن رقباي 

سخت مي داند.
اگر تا چندي پيش عنوان مي ش��د که رس��ول خادم فرافکني مي  کند و 
اهداف ديگري در سر دارد،  حالا با اضافه شدن بزرگان وزنه برداري و تأييد 
سياسي کاري هاي فدراس��يون هاي جهاني و کميته بين المللي المپيک 
براي حذف و منزوي کردن ورزش ايران حالا بايد با نگاهي جدي تر به اين 

مسئله  نگاه کرد.
حقيقت اين اس��ت که ورزش ايران در طول سال هاي گذشته بيشترين 
ضربه را از نداشتن ديپلماسي درست ورزش��ي خورده است. در حالي که 
رقبا، معاندان و دشمنان ايران اسلامي حتي با بهره گيري از مسائل سياسي 
و جريانات ضدنظام اسلامي سعي در ضربه زدن به ايران در ميدان ورزش را 
دارند. مسئولان فدراسيون ها و ورزشکاران کشورمان تاکنون تمام تلاش 
خود را انجام داده اند  تا مشکلات ورزش را به صورت ورزشي و نه خارج از 
چارچوب قوانين آن حل کنند، اما حالا ديگر اين تلاش ها بي فايده است، 

چراکه حريفان راهي ناجوانمردانه را در پيش گرفته اند.
مسئولان سياست خارجي کش��ورمان بارها گره هاي کور و سختي را باز 
کرده اند و مي توانند در اين راه نيز به کمک ورزش کشور بيايند. به طور حتم 
مجاب کردن سران فدراسيون هاي جهاني و کميته بين المللي المپيک آن 
هم با استفاده از ظرفيت بالاي ديپلماسي خارجي کشور امري ممکن است 
که البته تنها از عهده مسئولان رده بالاي نظام برمي آيد. واقعيتي که رسول 
خادم روز دوشنبه در نامه اي که براي شوراي عالي امنيت ملي نوشت، بار 

ديگر آن را بازگو کرد.
دشمنان قسم خورده اين ديار حالا براي ضربه زدن به کشورمان از راه ورزش 
وارد شده اند، هدفشان انزوا و حذف ايران از صحنه بزرگ ترين و مؤثرترين 
رخدادهاي فرهنگي، اجتماعي و سياسي دنيا يعني ميادين بين المللي 
ورزشی است، چراکه تاکنون هرچه در عرصه هاي ديگر تلاش کرده اند راه 
به جايي نبرده اند. آنها خوب درک کرده اند که حتي اگر با تحريم، تهديد، 
تبليغات منفي و بمباران رسانه اي هم جلو بيايند فقط يک مسابقه ورزشي 
کافي است تا تمام نقشه هايشان، نقش بر آب شود. سا ل ها براي تحريم ايران 
و ايراني تلاش کرده اند، اما تيم هايشان مجبورند براي بازي به ايران بيايند يا 
مجبورند سرود قهرماني ايران را در کشورشان بشنوند و پرچم ديار دليران 
را بالاتر از پرچم کشورهايشان ببينند. تمام اينها باعث شده تا براي ورزش 

کشورمان نقش ها در سر داشته باشند.
اين حقيقتي غيرقابل انکار است و نبايد آن را ناديده گرفت، نبايد دلسوزاني 
چون خادم و بچه هاي کش��تي و وزنه برداري را تنها گذاشت. ديپلماسي 
قدرتمند ايران بايد در اين عرصه هم قدرتمندانه وارد عمل شود و اين نقشه 
شوم دشمنان کشورمان را نيز نقش بر آب کند که اين مهم کاري نيست 
که تنها به دست مسئولان ورزش کشور و رؤساي فدراسيون ها حل شود. 
فراموش نکنيم که لابي هاي قدرتمند ضدنظام اسلامي مان با تمام قدرت به 

ميدان آمده  اند و کوتاهي ما در اين مبارزه گناهي نابخشودني است.

اسپانيايي ها پپ را محکوم كردند
محکوم کردن داور بازي رئال مادريد و يوونتوس از سوي پپ گوارديولا 
بابت اعلام پنالتي جنجالي در وقت هاي اضافه به سود رئال با واکنش 
تند رسانه هاي اسپانيايي روبه رو شد. رس��انه هاي اسپانيايي نوشتند: 
»گوارديولا را مي توان يک فاسد جهاني ناميد، واقعاً نااميدکننده است 
که بيش از 500 ميليون يورو هزينه خريد بازيکن کني و بعد داوران را 

مسئول ناکامي در بازي هاي اروپايي بداني.«

 پنالتي بين دو نيمه در بازي پرحاشيه
بازي تيم هاي رده شانزدهم و پانزدهم رقابت هاي بوندس ليگا با جنجال 
و حاش��يه هاي منحصر به فردي مواجه ش��د. ديدار تيم هاي مانيس و 
فرايبورگ به قضاوت گيدو ونيکمان دوشنبه شب برگزار شد، نيمه اول 
بدون گل و با نتيجه تساوي به پايان رسيد و داور سوت پايان را به صدا 
درآورد، اما در حالي که بازيکنان به راهروي منتهي به رختکن ها رسيده 
بودند، دوباره سوت داور به صدا درآمد، چون کمک داور ويدئويي اعلام 
يک ضربه پنالتي به سود مانيس کرده بود، صحنه اي که داور مسابقه آن 
را نديده بود. بازيکنان در ميان اعتراض تيم مهمان به زمين برمي گردند 

و پنالتي تبديل به گل مي شود.
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

فدراسيون برای معرفی سرمربی اميد تعلل می كند
 در شرايطي که قرار بود سرمربي اميدها در 
هفته هاي گذشته مشخص شود، شاهرخ 
ش��هنازي از مشخص ش��دن گزينه هاي 
احتمالي خبر داده است. دبيرکل کميته 
ملي المپيک در گفت وگو با مهر گفت: »تا به 
امروز به جز معرفي حميد استيلي به عنوان 
مدير فني اقدام ديگري صورت نگرفته است. تأکيد و يادآوري هاي 
لازم از طرف کميته ملي المپيک به مس��ئولان فدراسيون فوتبال 
ش��ده اس��ت، آنها هم قول داده بودند هرچه زودتر تصميم خود را 
در اين زمينه نهايي کنند، اما نمي دانم چرا هنوز اين اتفاق نيفتاده 
است. گزينه هاي مورد نظر که هم داخلي و هم خارجي بودند به ما 
هم معرفي شده اند، اما مسلم است که مسئوليت اصلي براي انتخاب 

سرمربي با خود فدراسيون فوتبال است، نه کميته ملي المپيک.«

دنيا حيدري

فریدون حسن

شروع فوتبال با خرس
 جام جهاني روسيه نزديک است. کمتر از دو ماه ديگر روس ها ميزبان 
بزرگان فوتبال هستند و اين روزها مي خواهند بيشتر از هر زمان ديگري 
مورد توجه جهان فوتبال قرار گيرند. در جريان يکي از بازي هاي ليگ 
فوتبال اين کشور يک خرس در ابتداي بازي به نمايش پرداخت و توپ 
را براي ش��روع بازي به داور مس��ابقه داد. خرس به عنوان نماد روسيه 
محسوب مي شود و شنيده ها حاکي از آن است که روس ها مي خواهند 
در مراسم افتتاحيه جام جهاني نيز از خرس استفاده کنند، اقدامي که با 
مخالفت و اعتراض گروه هاي حامي حيوانات روبه رو شده است،  چراکه 

آنها معتقدند اين کار سوءاستفاده از حيوانات است.

ندا  زارع

  کارشناس تکواندو بانوان

آسيا به كام آبي ها و قرمزها
حاشيه اي بر صعود استقلال و پرسپوليس به عنوان صدرنشين ليگ قهرمانان  

المپياكوس   روي كاكل انصاري فرد
 کري��م انصاري ف��رد از ک��ورس گلزن��ي 
لژيونرهاي ايراني جا نماند. مهاجم ايراني 
تيم المپياکوس با درخش��ش مقابل تيم 
کراکر توانست علاوه بر گلزني يک پاس گل 
هم بدهد و همچنان يار کليدي المپيا لقب 
بگيرد. المپياکوس در هفته بيست و هفتم 
ليگ يونان به مصاف کراکر رفت و اين بازي در نهايت با پيروزي 5 بر 
يک ياران انصاري فرد خاتمه يافت. اين در حالي است که گل اول اين 
تيم را مهاجم کشورمان به ثمر رساند و علاوه بر اين سازنده گل سوم 
هم بود. المپيا در شرايطي در ليگ جايگاه سومي خود را حفظ کرد 
که انصاري فرد با 15 گل زده در کنار پريجوويچ، مهاجم  تيم پائوک 
صدرنشين جدول گلزنان ليگ يونان است تا مانند ساير لژيونرها براي 

حضور در جام جهاني از آمادگي بالايي برخوردار باشد. 

سعيد احمديان
    گزارش

ناكامي ها را بزرگ جلوه مي دهيمجايزه ام را مديون مردم ايران هستم
زهرا سروي با غيرکارشناسي دانستن انتقادها از تيم تکواندوي نوجوانان عنوان کرد که به بزرگ جلوه دادن 
ناکامي ها عادت کرده ايم! نايب رئيس بانوان فدراسيون تکواندو در گفت وگو با تسنيم در خصوص مقام دهم 
تيم ملي نوجوانان دختر در رقابت هاي قهرماني جهان اظهار داشت: »هدفگذاري اول 
ما کسب سهميه المپيک نوجوانان بود که موفق شديم قبل از مسابقات قهرماني 
نوجوانان جهان هر سه سهميه ممکن را به دست آوريم. متأسفانه ما در ايران 
عادت داريم آنقدر ناکامي ها را بزرگ کنيم که ديگر موفقيت ها ديده نشوند. واقعاً 
کسب سهميه المپيک بسيار سخت بود، اما خدا را شکر موفق شديم صددرصد 
سهميه لازم را کسب کنيم. در اين چند روز بررسي کاملي انجام داده ايم، اما قطعاً 
نياز است تا نقطه نظرات جمعي را نيز در اين زمينه بشنويم تا نظر کلي خود را ارائه 
دهيم. در نگاه اول بررسي دلايل ناکامي تيم ملي مشخص شد، حدود 80 درصد 
ترکيب تيم ما را نونهالاني تشکيل مي دادند که براي اولين بار در ميادين 
بزرگ جهاني حضور پيدا مي کردند. نبايد فراموش کنيم که کشورهاي ديگر 
دست روي دست نگذاشتند و همه به دنبال موفقيت هستند. متأسفانه 
هنوز در کشور ما عذرخواهي جا نيفتاده است، اما به عنوان مسئول بانوان 
فدراسيون تکواندو عذرخواهي بابت نتايج تيم نوجوانان را حداقل کار 
ممکن مي دانم و اعتقاد دارم به حرمت مردم بايد اين کار را 

انجام مي دادم.«

شيوا نوروزي
    منهای فوتبال

قهرمان تيروکمان پارالمپيک و جهان کسب عنوان جايزه بهترين کماندار معلول جهان در سال 2017 را 
افتخاري بزرگ براي زنان ايراني خواند. زهرا نعمتي اخيراً جايزه بهترين کماندار پارالمپيکي جهان را از آن 

خود کرد و اين جايزه هم توسط رئيس کميته ملي المپيک به او اهدا شد. نعمتي 
در اين باره گفت: »اين جايزه را لطف و عنايت مردم ايران مي دانم. جايزه هاي 

زيادي گرفته و مي گيرم، اما جايزه اي که با رأي مردم باشد طعم ديگري دارد.
اينکه يک ورزشکار از پارالمپيک به المپيک ورود مي کند، يعني حمايت 
وجود دارد. از طرفي اين جايزه را متعلق به زنان ايراني به ويژه زنان ورزشکار 

مي دانم. هميشه زنان ما ثابت کرده اند که مي توانند 
بهترين باشند. اميدوارم با حمايت کميته المپيک و 

پارالمپيک سال هاي آينده مدال هاي بيشتري کسب 
کنيم. در اوج ماندن از کسب مدال سخت تر است. حفظ 

قهرماني نيازمند حمايت مردم و مسئولان است. 
اين اتفاق براي من افت��اده و اميدوارم با دعاي 
خير مردم ادامه داشته باشد.« بانوي تيروکمان 

ايران در سال گذشته ميلادي دو مدال طلاي 
مسابقات جهاني را به گردن آويخت و در بين 

پنج کانديداي زن برتر جهان قرار گرفت. 

وحي��د عبدالله��ي عملک��رد هوگوپوش��ان 
نوج��وان در مس��ابقات قهرمان��ي جهان را 
بي نظير توصيف ک��رد. س��رمربي تيم ملي 
تکوان��دوی نوجوانان در گفت وگ��و با فارس 
تحقير کره اي ها در تونس را تاريخي خواند: 
»رقباي ما آمده بودند همه سهميه ها را کسب 

کنند و پس از کس��ب س��هميه در مسابقات 
قهرماني جهان حضور پي��دا کنند. نتايجي 
که در تونس رقم خ��ورد نتايج تاريخي بود و 
من در هيچ رده اي چنين نتيجه اي را سراغ 
ندارم. در 20 سال گذشته چنين نتيجه اي در 
تکواندو کسب نشده بود. نتايج بسيار عجيبي 

در تونس براي نوجوانان رقم خورد و خدا را 
ش��کر که اين اتفاق رخ داد. تا به حال سابقه 
نداش��ته که کره اي ها مقابل حريفان خود به 
اين اندازه تحقير شوند، نماينده ما در اوزان 
اول با اخت��لاف 43 امتياز حري��ف کره اي را 

شکست داد.«

خوشحال باشيد، من رفتم
 بهادر مولايي، نايب قهرمان وزنه برداري جهان پس از خداحافظي از دنياي 
قهرماني از مسئولان بابلسر به شدت انتقاد کرد: »طوري با من رفتار کردند 
که انگار وجود نداشتم. خوشحال باشند که وزنه برداري من ديگر تمام 
شد و در 26 سالگي خداحافظي کردم. بعد از تصادف گفتند مولايي فوت 

کرده و بعد از آن هم گفتند که دوران او تمام شده است.«

فوتسال ايران ورشکسته است
 حسين شمس، سرمربی سابق تيم ملی فوتسال گفت: »تأسيسات هم 
مثل ديگر تيم هاي قهرمان ايران از ليگ برتر کنار رفت. اعضاي هيئت 
رئيسه سازمان ليگ فوتسال دور هم جمع مي شوند تا تخمه بشکنند و 
هندوانه بخورند! فوتسال ما با اين شرايط ورشکسته است و تنها از ترس 

طلبکارها، اين ورشکستگي رسماً اعلام نمي شود.«

نسل جديد واليبال در راه است
 عليرضا دريابيگي،  سرپرست تيم ملي واليبال نوجوانان گفت: »بازيکنان 
روزانه بيش از هشت ساعت تمرين مي کنند تا در نهايت کادر فني تيم 
ملي نوجوانان، نس��ل جديدي براي واليبال ايران معرفي کند و اين از 
آن جهت اس��ت که چهار تيم برتر رقابت هاي نوجوانان آسيا سهميه 

رقابت هاي قهرماني سال 2019 جهان را به دست مي آورند.«

 تحقير تاريخي كره اي ها مقابل تکواندوكار ايراني 

روزگار سرخابي هاي پايتخت اين هفته ها در آسيا خوش است، اتفاقي که 
کم پيش آمده همزمان پيش بيايد. همين سال هاي گذشته را مرور کنيد، 
يک سال استقلال در اوج بود و حتي به يک چهارم نهايي هم  رسيد، اما 
پرس�پوليس از مرحله گروهي بالا نيامد، يک سال هم مانند فصل پيش 
آبي ها با آن شکست عجيب مقابل العين از يک هشتم نهايي کنار رفتند، 

اما قرمزها تا نيمه نهايي و پاي فينال هم بالا آمدند، اما امسال حداقل تا 
اينجا که بازي هاي مرحله گروهي تمام شده و چهره 16 تيم يک هشتم 
نهايي مشخص شده، دو تيم بزرگ پايتخت پا به پاي هم در آسيا حرکت 
کرده اند. هر دو تيم به عنوان صدرنشين صعود کرده اند تا کارنامه برانکو و 
شفر تا اينجاي کار مثل هم باشد و هر دو نمره قبولي از تماشاگران بگيرند.
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